
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 2. februar 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 68
Forslag til lov om ændring af lov om jordbrugets anvendelse af gødning og om
plantedække. (Justering af reglerne om kvælstofnormer).
Af miljø- og fødevareministeren (Eva Kjer Hansen)

Spørgsmål 24
Ved den anvendte fremskrivning af baseline skulle den for årene 2013 og
2014 være hhv. 617 og 1233 tons N. Hvis der ses på den målte udledning af
N for disse to år, er udledningen i forhold til 2012 steget med hhv. 1847 og
4024 tons N. Kan ministeren give en mulig forklaring på at udledningen er sti-
gende, og hvorledes hænger dette sammen med, at den ifølge baselinen bur-
de være faldet?
Såfremt baselinefremskrivningen skulle være korrekt, burde den så ikke læg-
ges til de observerede udledninger i 2013 og 2014 således, at de reelle udled-
ninger uden baseline ville være hhv. 57836 og 60630 tons N, i stedet for
57219 og 59396 tons N?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Maria.Gjerding@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen
formand
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